
Protokół Nr 1/24 
 

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się w dniu 22 maja 
2024 r. o godz. 14:25 w sali nr 4 UM Pabianice ul. Zamkowa 16. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Grażyna Wójcik Przewodnicząca ww. Komisji. 
 
Lista obecności radnych Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji  stanowi załącznik nr 
1 do protokołu. 
 
Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Informacja nt. przyjęcia porządku obrad. 
2. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 

2023 w zakresie Wydziału Inwestycji Miejskich. 
3. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 

2023 w zakresie Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji 
4. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 

2023 w zakresie Miejskiego Zakładu Pogrzebowego 
5. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 

2023 w zakresie Schroniska dla Zwierząt 
6. Omówienie i zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 

2023 w zakresie Zarządu Dróg Miejskich 
7. Sprawy różne: 
 
Ad.1. 
Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik przywitała radnych i gości następnie otworzyła 
obrady komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji zarządziła wybór zastępcy przewodniczącej Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Inwestycji i zaproponowała na to stanowisko radnego Waldemara Flajszera 
 
Głosowanie za wyborem radnego Waldemara Flajszera na Zastępcę Przewodniczącej 
Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji: 
Głosów za - 6, przeciw - 0, wstrzymało się – 1. 
 
Radny Waldemar Flajszer został wybrany Zastępcą Przewodniczącej Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
Przewodnicząca przybliżyła zakres kompetencji komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji. 
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że do przedstawionego porządku obrad  nie 
wniesiono żadnych uwag, w związku z tym uważa porządek obrad za przyjęty. 
 
Ad.2. 
Naczelnik Wydziału Inwestycji Miejskich Malwina Sawosz (dalej: Naczelnik IM) omówiła 
sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału 
Inwestycji Miejskich zgodnie z danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta 
Pabianic z dnia 28.03.2024 r. z wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. (zał. nr 2). 
 



Naczelnik IM omówiła również podział kompetencji w swoim wydziale wyodrębniając 
zadania Referatu Programów Priorytetowych oraz reszty wydziału.  
 
Naczelnik IM: Wykonanie budżetu w roku 2023 zamknęło się w kwocie 11 329 874,69 zł. 
Głównym zadaniem wydziału w roku 2023 było zadanie pod nazwą „Przebudowa dróg 
gminnych na obszarze administracyjnym Miasta Pabianic”. Realizowaliśmy je wspólnie z 
Zarządem Dróg Miejskich. Było dofinansowane z funduszu „Polski Ład”, Rządowego 
Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz dotacji z Powiatu Pabianickiego. To zadanie 
zamknęliśmy w kwocie 6 633 130,91 zł. 
Kolejną ważną inwestycja rozpoczętą już w roku 2022, ale cześć prac przypadła na 2023 
jest przebudowa Starego Rynku w Pabianicach. W ramach tego zadania zapłaciliśmy już 
pierwszą transzę wykonawcy, było to 912 414 zł.  
W ramach naszego budżetu prowadzimy też punkt konsultacyjno-informacyjny programu 
„Czyste Powietrze” otrzymujemy pieniądze na utrzymanie tego punktu z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska, te środki przeznaczamy na akcje promocyjne, utrzymanie 
tego punktu i po części pokrywamy koszty pracownika.  
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w 
sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w 
zakresie Wydziału Inwestycji Miejskich: 
 
za pozytywnym zaopiniowaniem – 7, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
Zaopiniowano pozytywnie. 
 
Ad. 3. 
Zastępca Naczelnika Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji Sławomir 
Jach (dalej: Zastępca Naczelnika ITK) omówił sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta 
Pabianic za rok 2023 w zakresie Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji zgodnie 
z danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta Pabianic z dnia 28.03.2024 r. z 
wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. (zał. nr 2). 
 
Zastępca Naczelnika ITK: W roku 2023 dysponowaliśmy rekordową kwotą na wydatki 
inwestycyjne było to 55.789.6056,56 zł, a plan został wykonany w 98,98%. Realizowaliśmy 
ogromne inwestycje, które rozpoczęły się już w roku 2019. Mówię o projekcie „Łódzki 
Tramwaj Metropolitalny”, którego kursowanie zostało przywrócone od 1 lipca ubiegłego roku 
oraz budowa dróg rowerowych. Ponadto rozpoczęliśmy inwestycję pod nazwą „Poprawa 
efektywności energetycznej infrastruktury elektroenergetycznej miasta Pabianice”.  
 
Przewodnicząca Komisji: Jakie są dochody z tytułu sprzedaży biletów? 
 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska: Sprzedaż biletów w ubiegłym roku planowaliśmy 
na 3,5 mln. zł wykonaliśmy 4 037 754,60 zł. Dodatkowo na komunikację pozyskujemy 
również w wyniku porozumień środki z innych gmin to jest kwota 1 803 849,94 zł. Jeśli 
chodzi o szeroko rozumianą usługę transportową łącznie z kosztami, które ponosi wydział 
ITK płatności na rzecz Łódzkiego MPK to łącznie kwota 18 112 194,09 zł w tym 
rekompensata dla MZK w roku poprzednim łącznie z dopłatą, ponieważ w  ubiegłym roku 
dopłacaliśmy aportem gotówkowym do spółki i łącznie MZK nas kosztowała 15 316 555,96 
zł. Tym samym z budżetu miasta dopłacamy do komunikacji 12 660 803,43 zł. 
 
Radny Waldemar Flajszer: Ile kosztuje nas tabor tramwajowy rocznie? 
 
Skarbnik Miasta:  W tym momencie nie mam wyodrębnionej kwoty tylko dla Łodzi? 



Radny Waldemar Flajszer: To poproszę na następną komisję. 
 
Przewodnicząca Komisji: Rower publiczny kosztuje nas 400 000 zł, a jaki jest dochód?  
 
Skarbnik Miasta Katarzyna Muszyńska:  Kilkanaście tysięcy złotych. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w 
sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w 
zakresie Wydziału Infrastruktury Technicznej i Komunikacji: 
 
za pozytywnym zaopiniowaniem – 7, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
Zaopiniowano pozytywnie 
 
Ad.4. 
Pani Maria Ryba główna księgowa Miejskiego Zakładu Pogrzebowego omówiła 
sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Miejskiego 
Zakładu Pogrzebowego zgodnie z danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta 
Pabianic z dnia 28.03.2024 r. z wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. (zał. nr 2). 
 
Pani Maria Ryba w uzupełnieniu dodała: W związku z rosnącymi kosztami Miejski Zakład 
Pogrzebowy po raz pierwszy potrzebował wsparcia miasta, bo wcześniej samofinansował 
się.  
 
Przewodnicząca Komisji: Ile jest etatów?  
 
Pani Maria Ryba: 33 etaty 8 to administracja pozostałe pracownicy fizyczni obsługujący 
min. żałobnik, grabarze, kierowca sprzedawcy w kwiaciarni. 
 
Przewodnicząca Komisji: W kwiaciarni Ile osób? 
 
Pani Maria Ryba: 8 osób.  
 
Przewodnicząca Komisji:  Jakiego rzędu dochody przynosi kwiaciarnia? 
 
Pani Maria Ryba: Na dzień dzisiejszy do kwietnia 384 000 zł z 1,3 mln jakie mamy założone. 
 
Radna Bożenna Kozłowska:  To jest przychód, a koszty kwiaciarni? Jaki jest bilans? 
 
Pani Maria Ryba: Nie mamy tego rozliczonego oddzielnie.  
 
Radny Waldemar Flajszer:   To poprosimy następnym razem. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w 
sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w 
zakresie Miejskiego Zakładu Pogrzebowego. 
 
za pozytywnym zaopiniowaniem – 7, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
Zaopiniowano pozytywnie 
 
Ad.5. 
Anna Kusiak Kierowniczka Schroniska dla Zwierząt (dalej: Kierowniczka Schroniska) 
przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie 



Schroniska dla Zwierząt zgodnie z danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta 
Pabianic z dnia 28.03.2024 r. z wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. (zał. nr 2). 
 
Kierowniczka Schroniska: Budżet schroniska w porównaniu z omawianymi wcześniej jest 
niewielki. W zeszłym roku wydaliśmy 1 022 813,85 zł. Ponad pół miliona to są płace, energia 
kosztowała nas 45 511 zł. Weterynarz, który opiekuje się zwierzętami w schronisku 
52 332 zł. Mamy też opiekę powypadkową, niestety bardzo często są to zwierzęta, którym 
trzeba już pomóc zejść z tego świata lub do utylizacji, był to koszt  ponad 20 000 zł. Na koty 
wolnożyjące, czyli sterylizacja, kastracja, chipowanie i leczenie jeśli jest taka potrzeba 
wydaliśmy ponad 53 000 zł. Odławianie kosztuje prawie 44 000 zł. Raz w roku wydajemy 
opiekunkom kotów wolnożyjących karmę przeznaczono na to prawie 6 000 zł . Na karmę 
dla psów wydaliśmy w tamtym roku: na specjalistyczną 192 zł, ale to nie znaczy że nie mamy 
jak karmić zwierząt, karmę pozyskujemy z darowizn. To jest nasza duża praca,  jeżdżę po 
szkołach, przedszkolach z psiakami i proszę o karmę więc karmy mamy pełnie magazyny. 
Dochody w zeszłym roku to 133 313 zł. Tu mamy się czym pochwalić, bo zanim zaczęłam 
pracować w schronisku te dochody były rzędu 14 000 zł  na rok. Więc nasze dochody w 
przeciągu 4 lat zwiększyły się przynajmniej 8 krotnie. 
 
Przewodnicząca Komisji:  Ale to też wynika z umów z sąsiednimi gminami i przyjmujemy 
od nich pieski. 
 
Kierowniczka Schroniska: Tak, ale chciałabym zwrócić, że jest to nasza bardzo ciężka 
praca, bo 5 gmin przyprowadza do nas psy, a my nie „zapsiliśmy się”. Nie mamy ponad 100 
tylko jest 41 psów, bo bardzo mocno pracujemy nad tym aby psy były zaadoptowane. 
Chciałabym podkreślić że nasze schronisko jest naprawdę bardzo dobrym schroniskiem w 
skali Polski. U nas psy są bardzo zaopiekowane, wychodzą codziennie z boksów. Nie wiem 
czy gdziekolwiek indziej tak się dzieje że 100% psów codziennie wychodzi na spacer i 
zapewniają to pracownicy schroniska, a jeśli przychodzą wolontariusze to jest, to dodatkowy 
spacer. 
 
Radna Joanna Kupś: Jaka jest cena jednostkowa za utylizację? Jaka była liczba utylizacji 
w tamtym roku i jaka to była kwota roczna? Ile kotów mamy zachipowanych w skali roku? 
Do kiedy trwa umowa z weterynarzem i kto to jest? 
 
Kierowniczka Schroniska:  Powiem o tych danych, które teraz posiadam, natomiast resztę 
prześlę Pani Radnej. Na utylizację  8 283,71 zł w tym psy to jest mniejszość, tylko staruszki 
i w tamtym roku to były chyba 3 psy, natomiast większość to koty powypadkowe.  
Umowa z weterynarzem jest na rok, tak jak zwykle, bo to się odbywa przez zapytanie 
ofertowe, które składamy co rok do przychodni. Teraz mamy umowę z przychodnią Citovet 
to jest na Grota Roweckiego. 
 
Radny Waldemar Flajszer:  Odnośnie wsparcia udzielanego przez dzieci ze szkół i 
przedszkoli czy możemy w skali roku policzyć taką pomoc?  
 
Kierowniczka Schroniska: To jest wyliczane i takie dane mogę później Panu Radnemu 
podać, a jako ciekawostkę powiem, że jedna akcja w SP 3 to były 2 tony karmy. 
 
Radny Waldemar Flajszer: Czy jest taka akcja duchowego przytulenia zwierzaka, że np. 
jednostka adoptuje pieska czy kotka i opiekuje się nim? 
Kierowniczka Schroniska: Tak mamy wirtualne adopcje, czy osoba prywatna, czy klasy, 
szkoły, przedszkola. Można tak adoptować. 
 



Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w 
sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w 
zakresie Schroniska dla Zwierząt. 
 
za pozytywnym zaopiniowaniem – 7, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
Zaopiniowano pozytywnie 
 
Ad.6. 
Andrzej Barański Dyrektor Zarządu  Dróg Miejskich: (dalej: Dyrektor ZDM) omówił 
sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie Zarządu Dróg 
Miejskich zgodnie z danymi zawartymi w Sprawozdaniu Prezydenta Miasta Pabianic z dnia 
28.03.2024 r. z wykonania budżetu Miasta Pabianic za 2023 r. (zał. nr 2). 
 
Dyrektor ZDM: Budżet po stronie przychodów za rok 2023 wyniósł 1 747 194,90 zł na co 
składały się  dwie duże pozycje: Dochody z tytułu wystawionych decyzji administracyjnych, 
tych decyzji było wystawionych 604 plus kilkadziesiąt uzgodnień organizacji ruchu i  decyzji 
uwzględniających zjazdy. Druga duża pozycja ponad 800 000 zł to dochody z tytułu 
administrowania targowiskami miejskimi.  
Wydatki kształtowały się na poziomie 4 384 154,52 zł i składało się na nie cały szereg 
działalności związany z utrzymaniem pasów drogowych, utrzymanie parku maszynowego i 
inwestycje.  
 
Radna Bożenna Kozłowska: Co z remontem chodnika między Orla, a Moniuszki ul. Cicha. 
 
Dyrektor ZDM: Tak, pamiętamy, ale czekamy na jakiś program. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Zakrzewski: W pierwszych dniach urzędowania 
spotkałem się z Panem Dyrektorem i uważam, że powinniśmy ułożyć jakiś chociażby 
wstępny plan remontów dróg i chodników w Pabianicach aby odejść od tego modelu 
interwencji incydentalnych. 
 
Następnie wobec braku pytań i uwag Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w 
sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w 
zakresie Zarządu Dróg Miejskich: 
 
za pozytywnym zaopiniowaniem – 7, przeciw - 0, wstrzymało się – 0. 
Zaopiniowano pozytywnie 
 
Komisja Gospodarki Komunalnej i Inwestycji omówiła i zaopiniowała pozytywnie 
sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Pabianic za rok 2023 w zakresie dochodów i 
wydatków podległych merytorycznie komisji wydziałów i jednostek, opinia Komisji 
Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Rady Miejskiej w Pabianicach stanowi załącznik nr 3 
do niniejszego protokołu. 
 
Ad.7  
Sprawy różne: 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała zorganizowanie objazdowej komisji po nowych 
drogach rowerowych w pierwszym tygodniu wakacji. 
 
Innych spraw różnych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 
 



Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Grażyna Wójcik zamknęła 
posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji o godz. 15:25 
 
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
 
 
 
 
Protokołowała:      Przewodniczyła: 
 
 
Katarzyna Durajska     Grażyna Wójcik 


